
0Secretaria-Assumptes Generals

                                                 ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE PLE

identificació de la sessió

Caràcter: Ordinari 
Data: 13 de novembre de 2024
Hora: de 11.05 h a 14.55 h
Lloc: Sala Magna
Convocatòria: primera i única

Assistents

- Miguel Nadal Vaquer, batle-president 
- Carlos Darder Rosell, 1r tinent de batle
- Maria del Mar Castañer Lozano, 2a tinenta de batle
- Andrea Pomar Capó, 3a tinenta de batle 
- Juan A. Lorente Torres, 4t tinent de batle
- José Porcel Fiol, 5è tinent de batle
- Antònia Frau Crespí, regidora (PP)
- Gabriel Barceló Munar, regidor (PP)
- Llum Castañer Morenilla, regidora (PP)
- Laura Celià Gelabert, regidora (MÉS per Sóller)
- Joan Carles Simó Artero, regidor (MÉS per Sóller)
- Aurora Torrens Horrach, regidora (MÉS per Sóller)
- Elvira Assumpta Arbona Cortés, regidora (MÉS per Sóller)
- Jaume Mateu Lladó, regidor (PSIB-PSOE)
- Sandra Montaner Mas, regidora (PSIB-PSOE)
- Sebastià Aguiló Roig, regidor  (Seny i Sentit)
- Esther Alfonso Peláez, regidora (Seny i Sentit)

Secretària 

M. Delia Clar Barceló

Ordre del dia
 
1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors.
2. Exp.6099/24. Reconeixement i liquidació d’un llistat de factures amb omissió de la funció 
interventora.
3. Exp. 6363/24. Aprovació del Pla Local de Joventut.
4. Exp. 6029/24. Aprovació de la modificació de l'ampliació del termini de presentació de C
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sol·licituds d'ajudes a les actuacions de rehabilitació del Pla de Recuperació, Transformació i 
Resiliència finançat per la Unió Europea-Next Generacion EU.
5. Exp. 3651/19. Resolució del recurs de reposició presentat contra acord de Ple d'11/09/24, 
pel qual s'aprova l'ordre de continuïtat del servei de recollida, recepció, gestió i transport de 
residus procedents de la recollida selectiva i servei de punt verd.
6. Exp. 4133/24. Resolució del recurs de reposició presentat contra acord de Ple d'11/09/245, 
pel qual s'aprova l'encàrrec del servei de recollida i transport de les fraccions selectives dels 
residus urbans i punt verd al mitjà propi SÓLLER 2010.
7.  Moció  presentada  pel  grup municipal  PSIB/PSOE relativa  a  la  reducció  de  la  càrrega 
impositiva sobre la ciutadania.
8. Moció presentada pel grup municipal MÉS per Sóller sobre l’aprovació d’una ordenança 
municipal de memòria democràtica.
9. Declaració institucional sobre el 25N.
10. Comunicacions oficials.
11. Precs i preguntes.

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el  president obre la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

Desenvolupament de la sessió

1.Aprovació de les actes de les sessions anteriors

S’acorda, per unanimitat, aprovar les actes de la sessió ordinària de ple d’11 de setembre de 
2024, i les actes de les sessions extraordinàries de 24 d’agost de 2024,  30 setembre de 2024 i  
30 d’octubre de 2024.
La senyora Celià demana la paraula per recordar que havien demanat la redacció de les actes 
en català, com sempre s’ha fet, i n’han rebut una, la darrera, parcialment en castellà. El seu 
vot és favorable, però sol·licita que es tradueixi.

2. Exp. 6099/24. Reconeixement i liquidació d’un llistat de factures amb omissió de la 
funció interventora

La senyora Pomar pren la paraula i diu que, com s’hi va explicar a la comissió informativa, 
les factures que se presenten tenen consignació però que per diversos motius no s’ha pogut 
seguir la tramitació ordinària i que sempre que puguin les hi duran a plenari, i que així com 
vagin sorgint s’aniran liquidant. Finalitza per donar les gràcies a totes les àrees que han fet les 
memòries així com també als serveis econòmics.
El senyor Mateu mostra el seu desacord, tret que siguin casos extraordinaris o d’emergència, i 
es fixa en dues factures de gran quantia, una de 13.000 € i altra de 17.100 €, que no les entén i 
li preocupa com se’n poden dur per aquesta via sense cap tipus de procediment. En demana 
explicació i insisteix en trobar una altra fórmula de gestió per evitar que aquestes tipus de 
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factures hagin de passar per ple.
La senyora Celià diu del procediment que no es que s’hagi continuat sinó que tan sols no s’ha 
iniciat. Recorda el que s’ha dit a la comissió informativa, que les factures se corresponien a 
compromisos verbals adquirits pel regidors de l’equip de govern, cosa que considera impròpia 
d’aquest segle, que s’ha de seguir la llei de contractes, i que dur-les a ple no és un favor sinó 
una  obligació.  També  que  van  demanar,  el  seu  grup  polític,  una  millor  concreció  de  la 
memòria justificativa de les factures esmentades pel senyor Mateu, de la regidoria de Festes, i 
que corresponen a Trui Espectacle i a una altra empresa que va organitzar o proveir serveis 
per a les festes de Sant Bartomeu. Vol una explicació sobre si aquestes factures són extres 
d’un contracte previ o corresponen al servei donat. Independent d’això manifesta que el seu 
vot serà en contra. 
Per Seny i Sentit intervé el senyor Aguiló. Expressa la dita «d’un ús se’n fa un abús», que 
llegits els informes d’intervenció veu constantment obligacions indegudament adquirides amb 
informe d’omissió de la funció interventora. Entén que se’n pugui emprar el mecanisme de les 
extrajudicials  en  determinats  casos,  i  demana  separar  aquelles  que  en  són  realment 
obligatòries  de  les  altres,  posa  d’exemple  el  material  d’oficina,  que  no  han  seguit  el 
procediment com toca. Diu que s’abstendrà perquè entén que la gent ha de cobrar les feines 
fetes com més aviat millor, però que el seu vot futur serà desfavorable si no se’n fa un ús més  
adequat d’aquest sistema.
El senyor Porcel, en el seu torn de paraula, entén el motiu de la tramitació d’aquestes factures, 
i agraeix la seva transparència en la seva tramitació i explicació al ple.  
Pel PP intervé el senyor Darder per recordar les factures extrajudicials dels temps de govern 
dels  partits  d’esquerra i  diu que inclús  van trobar-ne en començar  a  governar  ells,  i  que 
s’anaven aprovant per plenari quan ell ja venia de públic. Que l’ajuntament veïnat de Deià ho 
fa de manera habitual, i que ell ho considera una eina legal. Li retreu al senyor Aguiló la seva 
postura,  recordant-li que va formar part de l’equip de govern sense oposar-se a elles.
La  senyora  Pomar  remarca  que  són  factures  d’urgències  o  d’imprevistos,  com  la  d’un 
catamarà que va encallar a la platja i que va ser retirat. Que la llei assenyala que aquestes 
factures han de passar per plenari i conclou que no s’està fent cap il·legalitat, que quan un 
governa s’hi troba amb aquesta situació i que se recorre a aquest mecanisme legal en resposta 
a les situacions descrites. 
El  senyor  Aguiló  respon a la  senyora  Pomar,  per  al·lusions  al  catamarà,  repetint  que les 
extrajudicials estan per a coses urgents, i que així ho va gestionar perquè la mar se’n duia les 
peces, sense que fos un expedient inicialment de la seva regidoria. D’altra banda li diu al 
senyor Darder que no sempre van donar suport a les extrajudicials, i que si no ho fan ara pot  
ser perquè ja no governen amb ells.
La senyora Mar Castañer respon a la senyora Celià dient que l’any passat van intentar treure 
el gruix de les festes amb una sola licitació per no tenir sorpreses després, però que fins a 
mitjan any quan van partir els membres de Seny i Sentit, tenia el dubte per tenir-hi contactes 
amb unes empreses i el senyor Aguiló amb unes altres. Que no sabia si superaria el llindar 
dels contractes menors fins no tenir els pressupostos i  iniciar l’expedient, la qual cosa explica 
les partides extrajudicials per poder pagar a les empreses. Però que, a partir d’ara, per evitar 
les extrajudicials, i ja iniciat l’any passat, s’ha promogut una licitació amb el gruix de les 
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festes (assenyala Fira, Sant Bartomeu, Rua i Halloween), i altra licitació per a les festes de 
Nadal.
La senyora Celià entén l’origen d’on neix això però no si es va fer una contractació per als  
espectacles de Sant Bartomeu, i això són extres, o aquests 13.000 + 17.000 euros cobreixen 
les festes de Sant Bartomeu íntegrament. 
La  senyora  Castañer  Lozano diu  que  havia  un  pressupost  general  de  les  festes  de  Sant 
Bartomeu, com hi ha un pressupost general de tots els actes de sa Fira,  Sant Bartomeu, Sa 
Rua... el problema va sorgir amb la marxa del senyor Aguiló de l’equipo de govern, moment 
en què es va torbar que hi havia una factura que desconeixia, per això s’han hagut de passar 
per via extrajudicial. D’ara endavant preveu que no torni a succeir, ja que es farà una licitació 
per a totes les festes: Firó, Sant Bartomeu, Nadal, Halloween, etc.

Passats a votació, per 9 vots a favor (PP i regidor no adscrit), 6 vots en contra (MÉS per 
Sóller, PSIB-PSOE) i 2 abstencions (Seny i Sentit), la Corporació ACORDA:

1. Reconèixer i liquidar totes i cada una de les factures relacionades en el present expedient, 
per un import global de 124.505,20 euros.
2.  Aplicar  les  esmentades  factures  i  despeses  a  les  aplicacions  pressupostaries  del  vigent 
Pressupost de 2024, d'acord amb l'aplicació pressupostària suggerida en la relació de factures 
adjunta a l’expedient.

3. Expedient 6363/2024.  Aprovació Pla Local de Joventut

La senyora Castañer Lozano defensa la proposta dient que és un requisit per ser beneficiari 
d’una subvenció del Consell de  27.280 €,  que és un pla que gira sobre 5 eixos  i sobre els 
quals es farà feina, alguns d’ells ja en marxa. 
El senyor Mateu diu que van rebre les explicacions i que estan satisfets de tirar endavant un 
pla de joventut. Considera que s’haurien d’obrir més canals de participació amb la gent jove 
ja que a les enquestes per elaborar aquest pla la participació d’aquests fou molt baixa, perquè 
sobre 700 enquestes enviades s’hi van obtenir només 90 respostes. Per això troba d’explicar 
millor les coses o trobar altra manera de fer participar els joves, se sentin que formen part i  
vinculats. Del pla diu que hi ha uns punts que els hi preocupen, millorables, que haurien de 
tenir  unes  propostes  més  concretes,  i  assenyala  la  qüestió  de  l’habitatge,  la  violència  de 
gènere que diu que no hi apareix en el pla o els drets LGTBI, dels quals diu que requereixen 
un major esforç i un compromís més directe municipal.  Conclou com a comentari  que no 
s’han de fer aquestes coses perquè se’n rebin subvencions, com un tràmit administratiu, sinó 
perquè s’hi cregui en elles, encara que pensa que la regidora no en té dubtes d’això, i diu que 
s’ha de donar un marge de confiança. 
La senyora Torrens  diu que el pla és una necessitat, que el veu com un document inicial, viu, 
que s’ha d’anar adaptant i ajustant a les canviants necessitats i demandes del sector jove. Que 
no hi posaran obstacles a la seva aprovació però puntualitzen que s’hauria de fixar un termini 
realista per a la creació del Consell de Joves, sebre quant eixos de treball podrien quedar a 
l’aire per manca de finançament, treballar amb altres regidories en temes de dicció i consum 
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per ser qüestió de salut pública, com a tasca de prevenció en edats més joves, treballar sobre 
prevenció de les violències (contra les dones, col·lectius LGTBI+, reconstruir la masculinitat 
tòxica...)  i  fer  pedagogia  de  les  relacions  igualitàries,  evitar  l’apologia  de  la  violència... 
Resumeix dient que hi molta feina a fer. 
Per Seny i Sentit el senyor Aguiló entén el pla com una prolongació de l’espai de joventut, 
necessari per seguir optant a les subvencions i comparteixen totes les explicacions fetes a la 
comissió informativa per la senyora Piña. Tanmateix no acaba de veure la participació i/o 
integració dels joves, sense «afiliació» en cap associació, en el Consell de Joventut, però que 
per tractar-se d’un pla a 2 anys permetrà corregir els errors. Finalitza amb un agraïment a la 
tècnica  que  va  exposar  el  pla  a  la  comissió  informativa  per  l’entusiasme  mostrat,  i  se 
pronuncia a favor del pla.  
El senyor Porcel s’adhereix als arguments favorables del pla, com pla viu i obert, i com una 
bona eina que permetrà incloure les mesures de millora oportunes.  
Pel PP intervé el senyor Darder per agrair  la tasca de la funcionària senyora Piña i de la 
regidora Castañer,  i  posar en valor l’Espai  Jove creat  l’anterior  legislatura,  que permet  al 
jovent fer moltes activitats.
Reprèn la paraula la senyora Castañer Lozano per agrair el marge de confiança atorgat. Diu 
que en l’eix de salut i benestar es contempla tant la violència de gènere com la igualtat, un 
servei d’assessorament psicològic i emocional,  un taller sobre salut mental i autocura, una 
àrea sobre vida saludable, coses que s’han exposat com si faltessin al pla. Li recorda a la 
senyora Torrens que arran de les reunions del Consell de la Infància s’hi va proposar fer un 
Consell, i agraeix la participació que hi van fer les senyores Mar Pérez i Catalina Pizà, per ser 
les úniques a participar-hi. També diu que hi ha altres regidores que també ho treballen, com 
els Serveis Socials amb el Pla d’Addiccions i d’Igualtat. 
La senyora Torrens, per al·lusió diu que en esmentar a altres regidories es referia a què crear  
un pla municipal  d’addiccions  suposa haver d’aplicar-ho totes elles  i  no sols pels  Serveis 
Socials.  
El senyor Mateu diu no entendre que la part de polítiques de LGTBI o d’igualtat hagin d’anar 
estrictament  a l’àrea de Salut,  atesa la  seva transversalitat  reconeguda,  i  que no s’han de 
mesclar casos de salut mental amb els de violència de gènere.
La senyora Castañer Morenilla intervé i diu que el Pla d’Addiccions es desenvolupa des dels 
Serveis Socials però que va coordinat amb els departament de Festes i de Joventut, i posa 
d’exemple  el  pla  pilot  per  a  Sóller  comentat  a  una  comissió  informativa.  Insisteix  en  la 
coordinació interdepartamentals d’aquestes tasques com també amb els temes de salut mental.
La senyora Celià comenta que el consum de drogues s’inicia amb el consum d’alcohol i que 
des de l’administració pública  s’ha de fomentar  un model  d’oci alternatiu  desvinculat  del 
consum  d’alcohol,  tasca  titànica  i  impopular,  aplicant  la  transversalitat  al  pla  municipal 
d’addiccions. En relació al Consell de la Infància, diu que és tema de l’anterior legislatura on 
el seu company no hi era, que van presentar una moció per dedicar un dia a la infància  per  
tancar  els carrers perquè els infants poguessin ocupar-los, passat el confinament, però que no 
recorda  haver  estat  convocada  per  a  crear  un  consell  dels  infants.  I  en  tot  cas,  que  és 
l’Ajuntament  qui  ha  d’impulsar  la  seva  creació,  no  essent  obstacle  per  això  la  seva 
inassistència a les reunions.   
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La senyora Torrens fa dues puntualitzacions. Una referida al Consell Escolar Municipal de fa 
un any on reconeix una demanda d’una escola per impulsar un consell de la infància, i la 
segona en què diu que s’hauria de diferenciar la salut mental de la violència masclista perquè 
aquesta és estructural, cosa que vol que consti en acta. Finalitza dient que li preocupa que en 
el Pla Local no hagi cap menció al tema de la violència com a problema estructural. 
La  senyora  Castañer  Lozano  respon  a  la  senyora  Celià  sobre  la  recerca  d’alternatives  i 
desvincular  l’oci  de  la  beguda  d’alcohol  i  posa  d’exemple  Es  Firó,  pel  qual  han  rebut 
l’enhorabona per aquest tema, per com estava abans i com ho està a dia d’avui amb el pla 
seguit, i com un exemple a seguir per altres pobles. Finalitza donant les gràcies a la tècnica 
senyora Piña no només per aquest pla local de joventut sinó per tota la tasca que fa legislatura 
rere legislatura amb els joves, no només de 12 a 17 anys sinó també amb l’assessorament als 
majors de 17 anys amb altres idees i formes d’associació; i com ha fet amb Som Joves o el 
Casal  Jove  iniciat  a  l’Hospici  i  traspassat  al  local  del  carrer  de Sta.  Teresa,  i  considerat  
referent com a casal a Mallorca. 
La senyora Castañer Morenilla intervé per dir que s’ha oblidat dir, sobre el tema de l’oci i la 
seva desvinculació del consum d’alcohol, que des dels Serveis Socials tracten el projecte de 
patis oberts, amb usuaris fins als 21 anys d’edat, punt de trobada per als educadors de carrer,  
amb 4 anys coberts de patis arran de una nova licitació.   
El  batle  finalitza  dient  que de jove els  patis  estaven oberts  si  bé amb menys recursos  i 
associacions esportives, i que ara hi tornam a aquells vells temps en què els nins poden jugar-
hi. Continua  per agrair la feina que fan la regidora Llum Castañer i la tècnica senyora Piña. 

Passats a votació, la Corporació, per  unanimitat, ACORDA:

1. Aprovar el Pla Local de Joventut.
2. Publicar-ho al tauler d’anuncis de l’ajuntament.»

4. Exp. 6029/24. Aprovació de la modificació de l'ampliació del termini de presentació de
sol·licituds  d'ajudes  a  les  actuacions  de  rehabilitació  del  Pla  de  Recuperació, 
Transformació i Resiliència finançat per la Unió Europea-Next Generation EU.

Pren la paraula el senyor Darder i  diu que la pròrroga, fins al 31 de desembre de 2025, de 
presentació de les ajudes Next Generation és per afavorir que tota la gent que vulgui acollir-
s’hi  ho pugui fer i tengui temps de preparar i presentar tota la documentació exigida. 
El senyor Mateu diu que entén que són fons europeus, que la convocatòria arrenca el 2023, i 
que són una mostra més que els fons europeus no són només per a les administracions sinó 
també per a la ciutadania. Pensa, a més, que la línia de subvencions d’aïllament energètic i 
rehabilitació energètica és molt bona ja que les cases actuals són una gran font de pèrdua 
d’energia, i que per tant no és tracta només de canviar el model energètic sinó de reduir el 
consum.  En donarà suport a la proposta i aprofita per dir que s’hauria de millorar o ampliar la 
informació d’aquestes subvencions. 
El  senyor  Artero  demana  una  quantificació  de  les  persones  pendents  de  completar  la 
documentació de la subvenció perquè és una dada nova que no tenien, i diu que estan a favor 
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d’aquestes ajudes a la població. Es lamenta de la zona reduïda on s’hi apliquen encara que 
entén que, com s’ha dit, és una qüestió tècnica.  
El  senyor  Aguiló  diu  que  no  s’estendrà  gens  perquè  entén  la  ampliació  del  període  per 
presentar les sol·licituds com una qüestió tècnica. El seu vot serà favorable. 
El senyor Porcel considera acreditada la proposta, ja explicada a la comissió informativa, i 
coincideix amb els presents en què és una mesura directament dirigida a la ciutadania. Diu 
que afecta una franja molt reduïda de la zona centre i per això que és llàstima que no pugui 
arribar a més gent, i assenyala l’apartat 3 que permet a altra gent beneficiar-se’n, encara que 
amb una menor  quantia de la subvenció. 
El senyor Darder respon al senyor Mateu dient que està prevista una major difusió a càrrec de 
la regidoria d’Urbanisme, que pren nota de la sol·licitud del senyor Artero per fer-li arribar la  
xifra de persones que hi ha pendents que reclama.   

Passats a votació, per unanimitat, la Corporació ACORDA: 

1. Modificar el punt 1 de l’article 22, que fa referència al termini de presentació de sol·licituds 
de l’Acord del Plenari de l’Ajuntament de Sóller del 13 de març de 2024, pel qual es va  
aprovar les bases de la convocatòria del Programa 1 d'ajuda a les actuacions de rehabilitació a 
nivell de barri, en l'àmbit ERRP delimitat i en el marc del Pla de Recuperació, Transformació 
i Resiliència- finançat per la Unió Europea-Next Generation EU, regulat en el Reial decret 
853/2021, de 5 d'octubre, modificat per la disposició final segona del RD 903/2022 i que es va 
publicar al BOIB núm. 130 de 03 d’octubre de 2024, en els següents termes:
On diu:
1.  El  termini  per  a  presentar  les  sol·licituds  s'iniciara  l'endemà  hàbil  de  la  publicació 
d'aquestes  Bases  i  Convocatòria  en  el  Butlletí  Oficial  de  les  Illes  Balears  i  finalitzara  el 
31/12/2024 o fins que s'esgoti, en aquest període, la quantia econòmica assignada a aquesta 
convocatòria.
Ha de dir:
1.  El  termini  per  a  presentar  les  sol·licituds  s'iniciara  l'endemà  hàbil  de  la  publicació 
d'aquestes bases i convocatòria en el Butlletí Oficial de les Illes Balears (BOIB) i finalitzara el 
31/12/2025 o fins que s'esgoti, en aquest període, la quantia econòmica assignada a aquesta 
convocatòria.
2. Comunicar al BOIB la publicació d’aquesta modificació en les les bases de la convocatòria 
del Programa 1 d'ajuda a les actuacions de rehabilitació a nivell de barri, en l'àmbit ERRP 
delimitat i en el marc del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència- finançat per la 
Unió Europea-Next Generation EU.

5.  Exp.  3651/19.  Resolució  del  recurs  de  reposició  presentat  contra  l’acord  de  Ple 
d'11/09/24,  pel  qual  s'aprova  l'ordre  de  continuïtat  del  servei  de  recollida,  recepció, 
gestió i transport de residus procedents de la recollida selectiva i servei de punt verd.

El senyor Darder pren la paraula i diu que es desestima el recurs per assegurar que Sóller 
2010  pugui  assumir  la  subrogació  del  personal,  material  i  adaptar  la  infraestructura  per 
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executar aquest servei. Dona les gràcies als qui s’hi s’han presentat al concurs obert de punt 
d’aportació i  de tractament,  punt verd,  i  a la regidora de Medi Ambient  per la feina feta 
perquè  a  principi  d’any  Sóller  2010  pugui  prestar  el  servei  i  Sóller  Recicla  en  sigui  el 
d’aportació. 
El  senyor  Mateu  intervé  i  diu  que  tota  la  càrrega  de  tramitació  juridicoadministrativa  i 
antecedents en són prova de la dificultat del servei de recollida i reciclatge, del que sempre 
s’han mostrats molt crítics. Primer per la pròrroga que considera va ser complicada creant 
maldecaps  per  la  imprevisió  abans  de  finalitzar  el  contracte,  i  ara  el  que  hi  ha  és  una 
conseqüència de tot allò, una gestió erràtica de com se van fer les coses per no haver-se optat,  
des del primer moment, per la municipalització del servei. Li sorprèn que s’accepti una part 
del recurs, cosa que considera com admetre que l’ordre de continuïtat (pròrroga) del servei no 
era  correcta,  i  que  això  genera  inseguretat  jurídica.  Espera  que  l’assumpte  es  resolgui  i 
s’estabilitzi el servei. Entén que hi una part que és model de gestió i altra de contractació i que 
els fets passats ens duen als obstacles d’ara. No s’hi oposen a la proposta però tampoc hi 
votaran a favor pels motius argumentats. 
La senyora Arbona exposa que s’abstindran, ja que no veu clara la possibilitat d’estimar un 
recurs de reposició de manera parcial. D’altra banda, creu que ens trobam davant d’un tema 
que ja es va tractar anteriorment en profunditat i que procedeix d’una mala gestió per part de 
l’equip de govern durant més de cinc anys, que ha fet que Sóller sigui el municipi que menys 
recicla. Es pregunta per què encara no hi ha un punt verd municipal i per què no s’ha instaurat 
la  recollida  porta  a porta.  Recorda que en qualque moment es va proposar que EMAYA 
aportés el seu punt verd i que la recollida s’efectués a través d’un punt mòbil, que seria molt 
més econòmic. Per finalitzar, afirma que a Son Angelats hi ha un solar municipal que creu 
que seria  idoni  per  a  la  instal·lació  d’un parc  verd i  que  ja  s’hauria  d’haver  començat  a 
treballar damunt això.
El senyor Aguiló considera l’assumpte com tema purament contractual però que no entén com 
se pot desestimar el recurs i a la vegada estimar que el preu variarà en els pròxims cinc mesos. 
Diu que això el que fa és certificar que durant els onze anys de serveis prestats s’ha estat  
donant,  o  a  una  bona  part  final  d’ell,  un  preu  per  davall  del  preu  de  mercat.  Veu  que 
desestimar el recurs deixa un buit important, i per tant el seu grup no en donarà suport.   
Pren la paraula el senyor Porcel  i diu que entén que es tracta d’un simple formulisme de la 
pròpia tramitació de l’expedient, i que va en concordança a què Sóller 2010 pugui adaptar la 
seva  estructura,  material  i  personal  per  executar  correctament  el  servei.  El  seu  vot  serà 
favorable. 
La senyora Frau respon a la senyora Arbona  del  perquè el  punt verd és a  Sóller  Recicla 
actualment. Diu que, respectant el marc legal, Sóller Recicla era la primera opció per tota la 
feina feta en el passat, que si bé no se van descartar altres opcions com conveniar amb Emaya, 
i fer el punt verd mòbil, el punts verds han de situar-se al més a prop del municipi i evitar  
repartir-los per l’illa.  I d’altra banda respecte del punt verd municipal diu que ja tenen la 
ubicació del solar i l’empresa que farà l’avantprojecte. 

Passats  a votació, per 9 vots a favor (PP i regidor no adscrit), 2 vots en contra (Seny i Sentit) i 
6 abstencions (MÉS per Sóller i PSIB-PSOE), ACORDA: 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 4

W
C

G
LJ

ZW
AM

LH
3C

6N
A5

6R
36

C
JQ

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

ol
le

r.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 8

 d
e 

17
 



1. Desestimar el recurs de reposició presentat per l’entitat SÓLLER RECICLA contra l’acord 
del Ple de dia 11/09/24 en quant a la forma i extensió de prestació del servei, que s’haurà de 
continuar executant tal i com es va establir en el contracte inicial.
2.  Estimar  el  recurs  presentat  pels  interessats  en  quant  a  la  contraprestació  econòmica  a 
percebre durant el temps en que s’executi l’ordre de continuïtat.
D’acord amb l’estudi tarifari el cost del servei preveu un import diari de 2.596,68€.
3. Notificar el present acord a l’entitat SÓLLER RECICLA, SL. i a la resta de departaments  
implicats als efectes adients.

6.  Exp.  4133/24.  Resolució  del  recurs  de  reposició  presentat  contra  acord  de  Ple 
d'11/09/245,  pel  qual  s'aprova  l'encàrrec  del  servei  de  recollida  i  transport  de  les 
fraccions selectives dels residus urbans i punt verd al mitjà propi SÓLLER 2010.

El senyor Darder explica que Sóller Recicla presenta un recurs instant a què Sóller 2010 inicii  
immediatament a fer la recollida, que és desestimat pel motius ja exposats abans, o sia d’haver 
d’adaptar-hi les seves estructures, i que se’ls diu que sí quan volen cobrar la mateixa tarifa 
que Sóller 2010. Reitera les previsions de la regidoria de Medi Ambient de què des de principi 
de l’any vinent Sóller Recicla sigui punt d’aportació i Sóller 2010 passi a prestar el servei de 
recollida i transport. Acaba donant les gràcies als tècnics, regidoria i la bona predisposició 
mostrada per l’empresa Sóller Recicla. 
El senyor Mateu diu d’aquest punt que és «germà» de l’anterior i que per això no vol repetir 
el que ja ha explicat abans. Hi està d’acord amb municipalitzar el servei, i hi veu dubtes pel 
fet d’estimar i desestimar part del recurs, que no considera que aporti seguretat jurídica, ja que 
el servei de la recollida encara no està efectivament municipalitzat. Atribueix aquesta situació 
a la falta de previsió i mala gestió resultat de l’anterior contracte. No estan en contra però 
tampoc votaran a favor. 
La  senyora  Arbona diu  que  hi  votaran  a  favor,  entén  que  el  recurs  es  desestima  perquè 
s’encarregui de la gestió Sóller 2010 i així afavorir l’interès públic.
El senyor Aguiló troba normal la interposició del recurs davant les pèrdues de l’empresa i veu 
desvirtuada la desestimació pel fet d’haver-se estimat la revisió tarifària. S’abstendran. 
El senyor Porcel vol deixar constància sobre l’import de la tarifa del servei, que si ara Sóller 
2010 en té una determinada i s’ha de prorrogar el servei, considera just que l’empresa que ho 
està fent hagi de cobrar l’estipulat per revisar-lo una vegada municipalitzat. 

Passats a votació,  per 13 vots a favor (PP, regidor no adscrit i MÉS per Sóller) i 4 abstencions 

(PSIB-PSOE i Seny i Sentit), la Corporació ACORDA: 

1. Desestimar el recurs de reposició interposat contra l’acord del Ple de dia 11/09/2024 en 
relació a l’inici de l’encàrrec de la gestió del servei de recollida i transport de les fraccions 
selectives dels residus sòlida urbans i gestió de punt verd al mitjà propi personificat SÓLLER 
2010. 
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2. L’encàrrec,  tal  i  com es va acordar, començarà en el termini màxim de 4 mesos, quan 
s’hagin enllestit  les subcontractacions  necessàries per part  de l’EPE Sóller  2010 i  s’hagin 
tramitat les subrogacions de personal i material amb l’actual entitat prestadora del servei. 
3. Notificar el present acord als interessats als efectes adients. 

7. Moció presentada pel grup municipal PSIB/PSOE relativa a la reducció de la càrrega 
impositiva sobre la ciutadania.

La secretària fa lectura de la moció que presenta el PSIB-PSOE i el senyor Mateu pren la 
paraula. Fa referència a unes manifestacions del batle, en el seu moment i context, de què la 
pujada de taxes no era voluntat pròpia de l’equip de govern, així com també de la seva pròpia 
intervenció en què va demanar revisió de les taxes municipals, especialment de l’IBI. Que les 
circumstàncies complicades que van dur a apujar-lo, amb el Pla de Sanejament, ja no hi són 
ara, que el bon moment econòmic permet una reducció de la càrrega fiscal que suporta la 
ciutadania, en especial de l’IBI. Considera la proposta assenyada i diu que no és una proposta 
directa  de  revisió  de  coeficients  perquè  no  tenen  els  instruments  econòmics,  com grup a 
l’oposició,  per  encomanar  informes  i  veure  de  quina  manera  financerament  s’haurien  de 
plantejar  aquestes  rebaixes.  Però  creu  que  seria  bo  un  compromís  de  tots  per  fer-ho, 
compromís de rebaixar el coeficient de l’IBI que diu ha subsistit històricament, i que això 
repercutiria favorablement sobre tot a aquelles persones amb és dificultats. I  que, en relació a 
la revisió de tarifes de residus, per no ser responsabilitat municipal, s’acordi una moratòria el 
que queda de legislatura i no apujar les tarifes, al manco mentre es mantengui sanejada la 
situació econòmica municipal. Diu que s’ha de materialitzar aquest compromís per entendre 
que tots estan d’acord en fer aquesta reducció de la pressió fiscal sobre els ciutadans, i a la 
vegada diu de fer-ho d’una forma responsable. Proposa fer un estudi d’impacte per mesurar el 
que significaria aquesta reducció o no increment de taxes, per sebre quines taxes són més 
fàcils  de reduir  sense posar en risc  l’equilibri  dels  comptes  municipals.  I  creu importants 
també uns punts que descriu: la transparència, per explicar bé a la ciutadania quin és l’estat 
dels comptes públics i  les previsions que té l’ajuntament  amb els doblers públics, la seva 
gestió i destí; i una major implicació de la ciutadania en aquestes revisions amb les seves 
aportacions.  Essent  la  finalitat,  conclou,  que siguin quan més just  possible,  se’n faci  una 
despesa responsable i sense estar sotmès als canvis de criteris per una mala gestió. Finalitza 
dient que confia amb el suport de tothom i poder treballar en aquesta línia tant des de l’equip 
de govern com de l’oposició. 
La senyora Celià diu que, malgrat alinear-se normalment amb les propostes d’esquerres, amb 
el PSIB-PSOE solen discrepar més en polítiques fiscals o econòmiques però que es poden 
salvar amb el diàleg. Diu que darrerament, i sobre tot arran la DANA de València, creu que hi 
ha  un  missatge  preocupant  d’antipolítica  o  d’antisistema  envers  la  gestió  de  les 
administracions públiques, però que ells, el seu grup, les considera com única garantia de no 
deixar ningú enrere i que arriba allà on no ho fa l’empresa privada, com a garantia de les 
classes més vulnerables en gaudir uns mínims de qualitat de vida, justícia social o com se 
vulgui dir.  Continua i diu que perquè funcionin bé les administracions públiques necessiten 
doblers, que aquests li venen de la recaptació o de les administracions supramunicipals. En 
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aquest sentit, argumenta que si l’ajuntament baixa la recaptació s’ha de compensar d’alguna 
manera per no posar en perill la qualitat dels serveis públics, ja mancats en alguns casos dels 
recursos  econòmics  necessaris.  Per  això  diu  que  són  reticents  a  aquestes  actuacions  de 
baixades generalitzades d’impostos i de taxes. S’estimen més parlar de fiscalitat progressiva i 
posa l’exemple de la taxa de fems amb la màxima de «qui contamina,  paga». Defensa la 
màxima «qui més té és qui més ha de pagar», per a redistribució de la riquesa i com la forma 
més  solidària  de  garantir  els  serveis  públics  que,  de  qualque  manera,  pretenen  cobrir  els 
sectors socials més vulnerables. I que en parlar de rebaixes generals, de coeficients, sabent la 
càrrega impositiva que hi ha al municipi, diu que «arrufen un poquet el nas». Li pareixen bé 
els punts 3, 4 i 5 de la moció. Dona suport a la moció condicionat a matisar els punts 1 i 2 en 
el sentit de què les revisions no fossin indiscriminades sinó que es fessin des de l’òptica de la 
fiscalitat progressiva. 
Per Seny i Sentit el senyor Aguiló opina que, davant la càrrega impositiva tan important que 
té el municipi, si bé no està d’acord amb una rebaixa generalitzada sí que troba bé estudiar un 
percentatge de baixada d’impostos sense comprometre el pressupost municipal, la qual cosa 
ajudaria a la gent amb menys recursos. Igualment se mostra a favor de la transparència en 
com i perquè se gasten els doblers públics. 
La senyora Pomar diu que no entenen que es presenti aquesta moció a l’ajuntament en lloc de 
fer-ho a Madrid, perquè es demanen coses que no els hi pertoca. Que sobre aquesta pujada 
que orienten cap a l’IBI diu que la major que es fa és de la taxa de fems, que afecta a tots els 
ajuntaments  d’Espanya  i  diu  que  té  nom de  «basurazo» i  de  la  qual  ja  se’n  demana la 
derogació per ajuntaments del PP i que els propis inspectors d’Hisenda alerten del caos jurídic 
que generarà a nivell nacional. Llegeix una nota de premsa de l’associació d’inspectors en què 
es diu que aquest  tribut,  per  la  seva escassa i  insuficient  regulació,  crearà  el  caos en els 
ajuntaments  de l’estat  espanyol, i  proposen la seva reforma perquè amb l’actual regulació 
provocarà  més incertesa   en capítols  com el  del  càlcul  de l’import  que  han d’abonar  els 
contribuents o l’aplicació del pagament per generació, d’una taxa d’imposició obligatòria que 
no només ha de sufragar el cent per cent dels costos del servei sinó que a més aquest no pot 
ser deficitari, situació incompatible amb què l’Ajuntament assumeixi part d’aquest servei per 
molt  superàvit  que  hi  hagi.  Informe  que  també  diu  del  legislador  mediambiental  que 
desconeix  la  realitat  tributària  local,  que  aboca  els  ajuntaments  a  un  desenvolupament 
reglamentari subjecte a una extraordinària inseguretat jurídica.  La regidora expressa el seu 
malestar per la moció presentada. 
Sobre la moratòria de les taxes diu que és sabut que legalment és impossible, que les taxes 
s’han de cobrar en funció del cost real del servei, que es basen en un estudi econòmic i que 
faran feina per rebaixar-les.   
Sobre la falta de transparència diu que la Sindicatura de Comptes els fiscalitza anualment, i el 
Ministeri d’Hisenda trimestral i anualment. Que abans de plenari es convoquen les comissions 
informatives  i  se’n dona tota  la  informació.  I  a  la  senyora Celià  li  respon que hi  ha uns 
impostos, una  font d’ingressos, i que s’han de cobrir els serveis i que no és tema per fer fer 
demagògia. 
El senyor Porcel considera ben explicat el tema per la regidora d’Hisenda, i el comparteix 
plenament.
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El senyor Mateu li contesta a la senyora Pomar que no creu que parlin del mateix. Diu que la 
revisió de l’IBI depèn de l’ajuntament i també la revisió de les taxes municipals. Que sap que 
les taxes municipals s’han d'adequar als serveis prestats. Diu que sap que la taxa ha de cobrir 
el cost del servei però que el cost del servei depèn de com s’hi gestiona;  que ara no parla de 
la taxa de fems, i d’aquesta recorda que és una proposta que ve d’Europa, que la moció no va 
d’això ja que és tema ja debatut on la reducció havia de ser per la part del reciclatge, però sí  
que se poden revisar legalment les altres taxes, i d’elles la taxa de l’IBI. Diu també que el fet 
d’incrementar els romanents i superàvits cada any és mostra de què es recapta més del que es 
necessita. 
En al·lusió a la senyora Celià està d’acord en què hi ha d’haver uns ingressos mínims per 
garantir  i  dotar  bé els  serveis  públics,  però que això també s’aconsegueix  amb una bona 
gestió d’aquests serveis. Que si sobren dobler potser sigui perquè s’obliga a pagar més als 
ciutadans pels serveis que no costen el que s’exigeix. Hi està d’acord amb la senyora Celià en 
matisar els punts demanats encara que ho considera impossible en el cas de l’IBI perquè no 
admet  progressivitat  per  gravar  directament  un  valor  cadastral,  tret   amb  algun  tipus  de 
modificació  o  subvenció  de  tipus  progressiu  en  funció  de  la  renda  del  ciutadà.  Proposa 
modificar als finals dels punts ressenyats amb la frase «sense renunciar a la progressivitat 
fiscal». Referma el seu dret a presentar mocions i no la considera temerària. 
La senyora Pomar reprèn la paraula i diu que s’està fent feina per rebaixar no només les taxes 
sinó tots els imposts, i que tenen el compromís de mantenir els serveis municipals i l’equilibri 
econòmic. Diu que el seu vot serà negatiu. 

Passats a votació, es rebutja la moció per 9 vots en contra (PP i regidor no adscrit) i 8 a favor 
(MÉS per Sóller, PSIB-PSOE i Seny i Sentit).

8.  Moció  presentada  pel  grup  municipal  MÉS  per  Sóller  sobre  l’aprovació  d’una 
ordenança municipal de Memòria Democràtica.

Defensa la moció la senyora Torrens. Diu que el seu grup recull una iniciativa de l’ajuntament 
d’Esporles per impulsar una ordenança davant la inevitable derogació de la Llei de Memòria 
Democràtica,  per intentar suplir el buit legal que hi deixarà. Repassa el context de la llei, 
l’exposició de motius, i on es parla d’idees bàsiques, diu, com democràcia, reconeixement 
institucional,  reconeixement  del  passat  o  iniciativa  per  reparar  el  deute  amb les  persones 
represaliades pel franquisme. Continua amb l’exposició de la moció dient que la derogació de 
la llei suposarà la manca de reconeixement a nivell institucional. 
El senyor Mateu lamenta la derogació que farà el parlament balear d’aquesta llei. Considera 
que s’ha de fer un reconeixement a aquelles persones que han lluitat durant molt de temps i 
àmbits,  que  van  patir  assassinats,  represalies  o  censures  per  intentar  canviar  un  règim 
dictatorial.  Diu que derogar  la  Llei  de Memòria Democràtica  és com anar  contra  un dels 
valors bàsics de la nostra convivència, i que des de l’ajuntament s’han d’aprofitar les eines 
que s’hi  tenen per  pal·liar  el  mal  que farà  la  seva derogació per Parlament  aprovant  una 
ordenança que la hi supleixi. El seu vot serà favorable.
El senyor Aguiló diu que li preocupa que una llei s’utilitzi com eina de canvi per mantenir un 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 4

W
C

G
LJ

ZW
AM

LH
3C

6N
A5

6R
36

C
JQ

 
Ve

rif
ic

ac
ió

: h
ttp

s:
//s

ol
le

r.s
ed

el
ec

tro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

2 
de

 1
7 



govern. Entén que parlar de reconeixements democràtics s’ha de fer dels dos bàndols, i que 
s’hauria de reflectir a l’ordenança municipal. Diu que a les guerres tothom surt perjudicat, i 
que alguns punts de la proposta demostren una concreta ideologia,  cita l’Associació de la 
Memòria Històrica, i per tant manca de pluralitat, que desvirtuarien l’ordenança.  S’abstendrà.
El  senyor  Porcel  entén  que  s’hi  està  xerrant  d’una  ordenança  municipal,  i  que  aquestes 
incideixen i es circumscriuen als assumptes municipals. Defensa els drets i llibertats de les 
persones i que és coneixedor de la realitat de la guerra civil pels seus padrins i altres familiars  
que van viure-la. Que quan va viure la transició política, de jove, recorda que s’hi fomentava 
la convivència i la reconciliació dels bàndols, i que el que es debat ara és totalment aliè a allò  
viscut. Considera que aquesta ordenança vol imposar un relat oficial del que no participa. 
El  senyor  Darder  diu que aquest  govern  no s’ha abandonat  el  deure  amb la  Memòria i  
reconeixement democràtics,  i  assenyala la col·locació recent d’una nova pedra a Porreres, 
recorda  els  permisos  que  s’hi  estan  tramitant  per  continuar  amb  la  segona  fase  del  pla 
d’excavació  de  fosses  a  Sa  Coma,  la  continuació  dels  treballs  al  cementeri  nou  de  Sant 
Francesc Xavier de Formentera, fossa de Sant Vicenç a Pollença, cementeri de’s Carrió a Sant 
Llorenç de’s Cardassar i un pla de fosses per a la recuperació de totes les víctimes encara no 
localitzades ni identificades. Assenyala que en aquesta legislatura s’han identificat un total de 
7 víctimes,  corresponents  a les  exhumacions  a  Porreres,  Calvià,  Eivissa i  Formentera.  La 
primera vegada que s’hi han identificat a Eivissa i retornades dues d’elles als familiars, la 
signatura d’un conveni amb el Consell de Formentera per reutilitzar un espai al cementeri, un 
conveni de col·laboració amb l’empresa funerària de Palma. Resumeix i diu que el PP no s’ha 
aturat  mai  de  fer  feina  pel  reconeixement  i  reparació  a  les  víctimes  de  la  Guerra  Civil,  
remarcant que s’ha de parlar de tothom i no només d’un bàndol. El seu vot serà negatiu.
La senyora Torrens replica i diu que el pla de fosses seguirà en marxa i que el que fa la llei és  
condemnar el règim franquista, i que no entén els motius per votar en contra perquè afirma 
que es parla de víctimes, no de cap color, que es reconèixer aquelles persones que ocuparen 
càrrecs polítics i públics i van ser represaliades, apart d’altra molta gent per simple sospita 
tancades,  violades,  etc.  Diu  que  la  llei  també  facilita  l’accés  dels  familiars  de  víctimes 
desaparegudes a la documentació. 
El senyor Aguiló proposa a MÉS per Sóller canvia el sentit del seu vot si es deroga la llei i hi 
presenten de nou la moció al ple. 
Per finalitzar intervé el batle. Recorda, al igual que ha fet el senyor Porcel, haver viscut de 
jove el final del franquisme i la transició, dient que se sent demòcrata. Raona el perquè del seu 
vot desfavorable i que és vot de partit.
La senyora Torrens intervé de nou per puntualitzar que ella no ha parlat d’ideologia, sinó que 
han estat  els altres,  i  que ella s’hi troba legitimada com a professora d’història per parlar 
d’assumptes del passat, malgrat haver nascut al 1980. Referint-se a l’Associació de Memòria 
de Mallorca diu que neix per manca de mitjans reals per restaurar les víctimes, que no se sabia 
on  eren  i  encara  quedaven  com  a  criminals,  essent  gent  «agafada»  per  les  seves  idees 
polítiques. I diu que per explicar la història de manera objectiva no valen les vivències pròpies 
sinó que hi ha d’haver una distància temporal. 

Passats a votació, es rebutja la moció per 9 vots en contra (PP i regidor no adscrit), 6 a favor 
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(MÉS per Sóller i PSIB-PSOE) i 2 abstencions (Seny i Sentit).

9. Declaració institucional sobre el 25N.

La  secretària  fa  lectura  de  la  Declaració  institucional  per  a  la  lluita  contra  la  violència 
masclista, de l’Ajuntament de Sóller, on s’acorda el següent:

«Manifestam el compromís de l'Ajuntament de Sóller a desenvolupar i treballar de manera 
conjunta amb les administracions competents per:

1. Seguir desenvolupant i enfortint la Llei Orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de mesures 
de protecció  integral  contra  la  violència  de gènere,  i  la  Llei  11/2016,  de  28  de  juliol, 
d'igualtat de dones i homes de les Illes Balears, especialment en l'àmbit de la prevenció i 
l'educació, així com en l'atenció integral a les víctimes, per tal d'adaptar els recursos a les 
necessitats canviants de la societat i garantir una protecció efectiva.

2.  Combatre  els  discursos  negacionistes  de  la  violència  masclista  i  també  els  atacs  als 
col·lectius que lluiten pel reconeixement dels drets humans, especialment pel que fa a les 
dones.

3.  Reforçar  la  lluita  contra  la  violència  sexual,  impulsant  recursos  especialitzats per  a 
l'acompanyament i atenció de les víctimes d'agressions sexuals a Mallorca, en coordinació 
amb els serveis municipals i insulars per oferir la màxima seguretat  i suport a les dones 
afectades.

4.  Reforçar  les  taules  de  coordinació  de  violència  masclista  en  col·laboració  amb  els 
ajuntaments,  i  tots  els  agents  implicats,  per  garantir  una  resposta  institucional  eficaç  i 
coordinada davant la violència masclista.

5.  Sol·licitar  al  Consell  l'ampliació del  nombre  d'esdeveniments  que  compten  de  Punts 
Violeta, per a que siguin punts de referència per sensibilitzar la població i oferir assistència 
immediata a les víctimes.

6. Reforçar, en el marc dels futurs pressupostos, de manera específica, els recursos 
destinats a la lluita contra la violència masclista,  ampliant  els  serveis  d'atenció  a  les 
víctimes, els recursos d'acollida d'urgència, i els programes educatius i de sensibilització per 
la igualtat.

7.  Desplegar  í  difondre  el  Pla  d'Igualtat  Intern  de  l'Ajuntament  Sóller  mitjançant  les 
subcomissions  d'igualtat,  per  tal  que tota  la  plantilla  de la  corporació  estigui  formada i 
sensibilitzada amb aquesta qüestió.

8. Crear el Consell Municipal d'Igualtat  perquè les entitats feministes  del nostre municipi 
tenguin un espai real de participació.
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9. Dur a terme campanyes de sensibilització contra la violència masclista, en col·laboració 
amb entitats feministes i associacions de dones, per combatre els discursos negacionistes i 
augmentar la conscienciació social.

10.  Impulsar  la  coeducació  amb  el  conjunt  de  les  institucions  i  agents  implicats,  per 
conscienciar sobre la violència masclista, la igualtat de  gènere i el respecte, formant així 
les generacions futures en el rebuig total a qualsevol forma de violència masclista.

11.  Abordar  la  creixent  problemàtica  de  la  violència  exercida  a  través  dels  dispositius 
mòbils i les xarxes socials, especialment en menors d'edat, promovent accions específiques 
per educar i conscienciar la joventut sobre els riscos de la violència digital i fomentant un 
ús responsable i segur de les tecnologies.

12. Instar el Govern de les Illes Balears a revisar i si cal, destituir alts càrrecs que perpetuen 
discursos d'odi, discursos antifeministes o estan sent investigats per violència masclista.

13. Instar el Consell Insular de Mallorca que torni a dotar una partida pressupostària per 
destinar-la a ajuntaments que volen impulsar els Plans Estratègics Participatius d'Igualtat.»

10. Comunicacions oficials. 

Es dóna compte de les resolucions de batlia i de les Juntes de Govern des de la darrera sessió 
ordinària de ple:

- Decrets:  del Decret 2035 al 2587, de 2024.
-  Juntes  de  Govern  ordinàries  d’11,  18  i  25  de  setembre;  2,  9,  16,  23  i  30  d’octubre;  i 
extraordinària urgent de 16 de setembre de 2024. 

11. Precs i preguntes.

Per MÉS per Sóller la senyora Arbona fa les preguntes següents: 

A la senyora Castañer Morenilla  sobre el  Servei d’Atenció Integral  a  Domicili  (SAID),  llista 
d’espera, i si se pot fer una visita a les noves instal·lacions dels Serveis Socials.

Li respon respon que la visita la hi poden per lliure o guiada per ella. Del SAID diu que d’usuaris 
de Sóller no en té  el nombre, que potser els responguin des de la conselleria, i que si pel gener 
encara estan interessats faria una comissió informativa als efectes, com també farien la visita a les  
instal·lacions dels Serveis Socials.  

Al senyor Porcel sobre la passarel·la de la plaça Espanya, passar-hi l’expedient administratiu si  
n’hi ha, trajecte que es vol fer, previsions d’expropiacions o, si hi ha estudis d’inundabilitat.

Li respon que són les empreses que treballen sobre les rutes escolars, el pla de mobilitat sostenible 
o sobre les zones de baixes emissions les que fan el projecte, encara no oficial. I que en tenir el 
document hi convocarà una comissió informativa.

La senyora Arbona demana al senyor Darder sobre les pistoles de descàrrega adquirides per a la  
policia local; quant costa el lloguer mensual de la panificadora com espai de la brigada municipal  C
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i  l’estat  del  solar  del  polígon  on  fer-lo; l’estat  del  marge  del  gorg  d’en  Bessó,  devora  la 
Residència, i si n’hi ha un pla d’emergències. 

Li respon que els dispositius elèctrics no són un caprici sinó fruit de reiterades demandes per dotar 
les policies locals amb armes menys letals com a armes complementàries de caràcter dissuasiu,  
per  garantir  la  protecció  adequada dels  agents,  norma que es  tramita  a la  conselleria,  i  on a 
municipis  com  Marratxí,  Alcúdia,  Palma,  Llucmajor,  Capdepera,  Inca,  Manacor,  Santany  o 
d’Esporles s’imparteixen ja curs de formació. 

Del lloguer de la panificadora diu que s’ha renovat pel mateix import de 3.000 €  IVA a part.
Del gorg d’en Bessó, dels torrents,  diu que s’ha comunicat las actuacions de la conselleria de 
Recursos  Hídrics,  si  bé queden molts  trams de torrents  a  netejar  li  consta que la  conselleria  
disposarà  de  dotació  pressupostària  per  reparar  marges  i  seguir  amb la  neteja  periòdica  dels  
torrents. 

Pel PSIB-PSOE el senyor Mateu demana: 

Sobre el Pla Municipal d’Emergència.

El senyor Darder respon que s’ha posat en marxa i que a les pròximes comissions informatives els  
farà partícips de les novetats que hi ha i també perquè puguin participar en la seva elaboració.

Sobre el nombre d’habitatges de preu limitat, nombre de projectes en tramitació; sobre la cessió  
de l’Hospici  i el tema de Sa Torre Picada.

El senyor Lorente respon que el conveni de Sa Torre Picada està pendent de signatura entre el  
batle  i  el  Consell.  Diu que hi  haurà obligació d’obrir  un mínim de dies  al  mes.  Del  nombre 
d’habitatges a preu limitat diu no tenir la  informació en aquest moment i que la hi passarà per  
correu. I sobre la cessió de l’Hospici afirma que el batle ja va signar un protocol.

Sobre els reglament dels usuaris de la piscina de Son Angelats, l’edat mínima per inscriure’s a les  
activitats dels clubs aquàtics.

El batle, com a regidor d’esports, respon que demanen que els nins que compleixen 6 anys durant  
la  temporada esportiva  puguin  competir  o  tenir  llicència  federativa.  Diu  que en  començar  la 
temporada esportiva, pel setembre, hi ha nins que encara no els tenen, i que l’ordenança els hi  
exigeix 6 anys complerts, per la qual cosa s’han d’esperar a complir-los per competir. Respon que 
l’ordenança se pot canviar però que en això intervenen també la direcció de Son Angelats i Sóller  
2010.

Sobre l’habilitació provisional d’un semàfor a la zona de de’s Fossaret, per entrar i sortir per Sa 
Torrentera, i possibilitat de recuperar-lo, pregunta que fa el senyor Mateu, diu, a instàncies d’un 
ciutadà.

El senyor Porcel respon que s’hi va donar resposta per escrit, que interessat pel tema l’informe  
demanat a la Policia Local deia que les freqüències de pas eren molt altes i que generaven més 
queixes que no beneficis.  

Per Seny i Sentit el senyor Aguiló demana:

Motiu de l’absència de representació acordada en ple, com a oposició, al MUCBO, on no se li ha 
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convocat  a  la  reunió  feta  per  no  haver-lo  delegat  l’ajuntament.  I  situació  administrativa  del 
concurs per dotar-lo l’ascensor.

El batle s’interessa per sebre qui les hi convoca, essent el  secretari  de la Junta,  i  diu que ho  
solucionaran.

Sobre l’ascensor la senyora Frau li respon que la segona licitació va quedar deserta, i que amb el  
mateix  pressupost  s’ha  optat  per  substituir  l’ascensor  per  un  elevador  però  que  topa  amb 
exigències tècniques pendents de solucionar (separar la caixa de l’elevador de l’edifici), i que és la 
situació actual.   

El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

La secretària acctal.                                                                                           Vist i plau 
                                                                                                                    El batle-president 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 

Sóller, 13 de novembre de 2024.

El batle                                                                                                       Davant meu 
                                                                                                            La secretària acctal.

S’ha  donat  compte  al  Ple,  a  la  sessió  ordinària  de  dia  15  de  gener  de  2025  i  s’aprova  per  
unanimitat. 

La secretària acctal. 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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